

l'objectiu de realitzar programes preventius i de suport a famílies en situació de risc i vulnerabilitat.

Palau de Les Corts
València, 30 de setembre de 2009

La presidenta
María Milagrosa Martínez Navarro
La secretaria primera
María Fernanda Vidal Causanilles

Resolució 217/VII sobre la sol·licitud al govern central perquè es destine una inversió pública per a la Comunitat Valenciana que iguale el pes de la seu població sobre el conjunt d'Espanya (10,9%), aprovada pel Ple de Les Corts en la sessió del dia 30 de setembre de 2009

PRESIDÈNCIA DE LES CORTS

D'acord amb l'article 95.1 del RC, s'ordena publicar en el *Butlletí Oficial de Les Corts* la Resolució 217/VII sobre la sol·licitud al govern central perquè es destine una inversió pública per a la Comunitat Valenciana que iguale el pes de la seu població sobre el conjunt d'Espanya (10,9%), aprovada pel Ple de Les Corts en la sessió del dia 30 de setembre de 2009.

Palau de Les Corts
València, 30 de setembre de 2009

La presidenta
María Milagrosa Martínez Navarro

PLE DE LES CORTS

El Ple de Les Corts, en la sessió del dia 30 de setembre de 2009, ha debatut la proposta de resolució subsegüent al debat de política general previst en la Llei 5/1983, de 30 de desembre, del Consell, sobre la sol·licitud al govern central perquè es destine una inversió pública per a la Comunitat Valenciana que iguale el pes de la seu població sobre el conjunt d'Espanya (10,9%), presentada pel Grup Parlamentari Popular.

Finalment, d'acord amb el que hi ha disposat en l'apartat 4 de l'article 76 del RC, ha aprovat la següent

RESOLUCIÓ

Les Corts Valencianes insten el Consell que mantinga davant del govern de la nació les reivindicacions entorn dels aspectes següents:

Segons dades publicades en els successius pressupostos generals de l'estat, només en 1 any dels 19 compresos en el període 1991-2009 el pes de la inversió pública estatal destinada a la Comunitat Valenciana va superar el pes de la seu població en el conjunt d'Espanya, mentre que només en 3 anys del període esmentat va superar el pes del seu PIB en l'economia espanyola.

És més, en cap any entre 2004 i 2009, ambdós inclusivament, el volum d'inversió destinat a la Comunitat Valenciana va aconseguir ni el pes de la seu població ni el pes de la seu economia.

lista con el objetivo de realizar programas preventivos y de apoyo a familias en situación de riesgo y vulnerabilidad.

Palau de Les Corts
Valencia, 30 de septiembre de 2009

La presidenta
María Milagrosa Martínez Navarro
La secretaria primera
María Fernanda Vidal Causanilles

Resolución 217/VII sobre la solicitud al gobierno central para que se destine una inversión pública para la Comunitat Valenciana que iguale el peso de su población sobre el conjunto de España (10,9%), aprobada por el Pleno de Les Corts en su sesión celebrada el día 30 de septiembre de 2009

PRESIDENCIA DE LES CORTS

De acuerdo con el artículo 95.1 del RC, se ordena publicar en el *Boletín Oficial de Les Corts* la Resolución 217/VII sobre la solicitud al gobierno central para que se destine una inversión pública para la Comunitat Valenciana que iguale el peso de su población sobre el conjunto de España (10,9%), aprobada por el Pleno de Les Corts en su sesión celebrada el día 30 de septiembre de 2009.

Palau de Les Corts
Valencia, 30 de septiembre de 2009

La presidenta
María Milagrosa Martínez Navarro

PLENO DE LES CORTS

El Pleno de Les Corts, en su sesión celebrada el día 30 de septiembre de 2009, ha debatido la propuesta de resolución subsiguiente al debate de política general previsto en la Ley 5/1983, de 30 de diciembre, del Consell, sobre la solicitud al gobierno central para que se destine una inversión pública para la Comunitat Valenciana que iguale el peso de su población sobre el conjunto de España (10,9%), presentada por el Grupo Parlamentario Popular.

Finalmente, de acuerdo con lo dispuesto en el apartado 4 del artículo 76 del RC, ha aprobado la siguiente

RESOLUCIÓN

Las Cortes Valencianas instan al Consell a que mantenga ante el gobierno de la nación las reivindicaciones en torno a los siguientes aspectos:

Según datos publicados en los sucesivos presupuestos generales del estado, solo en 1 año de los 19 comprendidos en el período 1991-2009 el peso de la inversión pública estatal destinada a la Comunitat Valenciana superó el peso de su población en el conjunto de España, mientras que solo en 3 años de dicho período superó el peso de su PIB en la economía española.

Es más, en ningún año entre 2004 y 2009, ambos inclusive, el volumen de inversión destinado en la Comunitat Valenciana alcanzó ni el peso de su población ni el peso de su economía.

Incomprendiblement, la Comunitat Valenciana està històricament rebent un tractament en els PGE d'acord amb una regió rica, quan en realitat la nostra comunitat registra una renda per càpita inferior a la mitjana espanyola. D'aquesta manera, la Comunitat Valenciana difícilment aconseguirà la renda per càpita mitja si se la continua discriminant enfront d'altres comunitats autònombes amb nivells semblants de riquesa o fins i tot superiors.

Així, la Comunitat Valenciana hauria d'haver rebut 2.340 milions d'euros addicionals, si la inversió rebuda hubera aconseguit el pes de la seu població sobre el total d'Espanya durant el període 2004-09.

En aquest sentit, el govern central hauria de vetllar per una justa assignació de les inversions entre territoris, amb una política pressupostària que es mostrara com una verda-dera eina de redistribució de la riquesa, perquè els diversos territoris convergesquen cap a un desenvolupament més homogeni.

No obstant això, en l'acceptació de disposicions addicionals en alguns estatuts d'autonomia que blinden nivells d'inversió, el govern d'Espanya trenca clarament la solidaritat interterritorial. Així, amb aquest blindatge obtenim una distribució de la inversió pública regionalitzable la suma de la qual és superior al 100%, i dóna lloc al que l'exministre Solbes va denominar sudoku.

Un *sudoku* que es va solucionar arbitràriament assignant inversions explícitament regionalitzables a determinades comunitats autònombes en l'apartat No regionalizable i diverses regions del quadre publicat en els PGE, que comporta que el pes de les inversions públiques destinades a la Comunitat Valenciana hagen estat en realitat inferiors al que publica.

Així, any rere any, aquest govern elabora uns pressuposts a la carta per a algunes comunitats autònombes. Uns pressupostos condicionats pels suports electorals acordats en cada moment, uns pressupostos que oblien un dels principals objectius, com ara el de la redistribució de la riquesa, uns pressupostos que obren la porta a la negociació bilateral de cada comunitat amb l'Estat.

Els PGE 2010 han de ser justos amb les comunitats autònombes que no disposen de disposicions addicionals en els seus estatuts que blinden nivells d'inversió en períodes determinats de temps o fins i tot indefinidament. Han de ser uns pressupostos que no trenquen la solidaritat interterritorial, uns pressupostos que no dividesquen Espanya en regions de primera i segona categoria.

Per això, reivindiquem que els pressupostos generals de l'Estat per al 2010 tracten de manera justa els valencians, la qual cosa equival a demandar que es destine una inversió pública per a la Comunitat Valenciana que iguale el pes de la seu població sobre el conjunt d'Espanya (10,9%).

Un percentatge que ha de reflectir de manera fidel el pes de la inversió pública destinada a la Comunitat Valenciana sobre el total regionalitzable, de manera que tota inversió explícitamente regionalitzable es veja reflectida en les quantitats destinades a cada comunitat autònoma.

Palau de Les Corts
València, 30 de setembre de 2009

La presidenta
María Milagrosa Martínez Navarro

La secretaria primera
María Fernanda Vidal Causanilles

Incomprendiblemente, la Comunitat Valenciana está históricamente recibiendo un tratamiento en los PGE de acuerdo con una región rica, cuando en realidad nuestra comunidad registra una renta per capita inferior a la media española. De esta manera, la Comunitat Valenciana difícilmente conseguirá la renta per capita media si se la continua discriminando frente a otras comunidades autónomas con niveles semejantes de riqueza o incluso superiores.

Así, la Comunitat Valenciana debería haber recibido 2.340 millones de euros adicionales, si la inversión recibida hubiera conseguido el peso de su población sobre el total de España durante el período 2004-09.

En este sentido, el gobierno central debería velar por una justa asignación de las inversiones entre territorios, con una política presupuestaria que se mostrara como una verdadera herramienta de redistribución de la riqueza, para que los diversos territorios convergieran hacia un desarrollo más homogéneo.

No obstante, en la aceptación de disposiciones adicionales en algunos estatutos de autonomía que blindan niveles de inversión, el gobierno de España rompe claramente la solidaridad interterritorial. Así, con este blindaje obtenemos una distribución de la inversión pública regionalizable cuya suma es superior al 100%, y da lugar a lo que el exministro Solbes denominó *sudoku*.

Un *sudoku* que se solucionó arbitrariamente asignando inversiones explícitamente regionalizables a determinadas comunidades autónomas en el apartado No regionalizable y varias regiones del cuadro publicado en los PGE, que comporta que el peso de las inversiones públicas destinadas a la Comunitat Valenciana hayan sido en realidad inferiores al que publica.

Así, año tras año, este gobierno elabora unos presupuestos a la carta para algunas comunidades autónomas. Unos presupuestos condicionados por los apoyos electorales acordados en cada momento, unos presupuestos que olvidan uno de los principales objetivos, como es el de la redistribución de la riqueza, unos presupuestos que abren la puerta a la negociación bilateral de cada comunidad con el Estado.

Los PGE 2010 deben ser justos con las comunidades autónomas que no disponen de disposiciones adicionales en sus estatutos que blindan niveles de inversión en períodos determinados de tiempo o incluso indefinidamente. Deben ser unos presupuestos que no rompan la solidaridad interterritorial, unos presupuestos que no dividan a España en regiones de primera y segunda categoría.

Por ello, reivindicamos que los presupuestos generales del Estado para el 2010 traten de manera justa los valencianos, lo cual equivale a demandar que se destine una inversión pública para la Comunitat Valenciana que iguale el peso de su población sobre el conjunto de España (10,9%).

Un porcentaje que debe reflejar de manera fidel el peso de la inversión pública destinada a la Comunitat Valenciana sobre el total regionalizable, de manera que toda inversión explícitamente regionalizable se vea reflejada en las cantidades destinadas a cada comunidad autónoma.

Palau de Les Corts
Valencia, 30 de septiembre de 2009

La presidenta
María Milagrosa Martínez Navarro
La secretaria primera
María Fernanda Vidal Causanilles